
A kongresszuson 74 küldöttből 64 volt jelen, így teljesült a határozatképességhez 
szükséges, több mint kétharmados részvételi arány.   

Karácsony Gergely, Budapest főpolgármestere köszöntő beszédében kiemelte, hogy 
Budapest története a szolidaritás és az egység története, amelyben ott van a budapesti 
munkásság és a szakszervezetek története is. A város továbbra is ragaszkodik a 
szolidaritás értékéhez, mert a város ennek is köszönheti nagyszerűségét. Kifejtette, hogy 
a fővárosban az utóbbi öt évben megpróbálták helyreállítani az érdekegyeztetés 
rendszerét, valamint a közszolgáltatásokban érintett szakszervezetekkel is 
kiegyensúlyozott a viszonyuk és munkáltatóként is igyekeznek minőségi munkahelyeket 
biztosítani. A főváros érdekelt abban, hogy Magyarországon egy erős szakszervezeti 
mozgalom legyen - hangsúlyozta.   

Isabelle Barthés, az industriAll Europe főtitkár-helyettese megköszönte az eddigi 
együttműködést, és kiemelte: „soha nem volt még ennyire fontos, hogy együtt 
maradjunk.” Az ipari munkások szerte Európában nehéz helyzetben élnek: ott van többek 
között a háború, a geopolitikai veszélyek, illetve a háztartásokat és a cégeket is sújtó 
magas energiaárak. Eközben a kormányok a munkavállói és szakszervezeti jogok 
aláásásában érdekeltek. Az európai változások között kiemelte a European Green Deal, 
vagyis az Európai Zöld Megállapodás, illetve a minimálbér irányelv végrehajtását.  

A zöld megállapodás végrehajtásával kapcsolatban fontosnak nevezte, hogy egy proaktív, 
a minőségi munkahelyeket és a beruházásokat előtérbe helyező ipari terv szülessen. 
Isabelle Barthés szerint ambiciózusabb beruházásokra van szükség az oktatás, a 
szociális-, valamint a közszolgáltatások területén is. Az európai autóipar az 
értékláncokkal együtt 30 millió embernek ad munkát, de nemcsak itt, hanem a fém- és a 
vegyiparban is itt van a beruházások ideje, nem szabad visszalépni, az elbocsátások 
kivédésére pedig moratóriumot kell hirdetni.   

A főtitkár-helyettes kifejtette: nőnek a megélhetési költségek, a vállalatok nem osztják 
meg a nyereségüket a munkavállalókkal, Közép-és Kelet Európában pedig nagy a 
bérelmaradás, ezért abszolút prioritás a minimálbér-irányelv megfelelő átültetése a 
tagállamokban. Az irányelvnek köszönhetően a kollektív tárgyalások jelentősége is 
erősödni fog. Az industieAll támogatja tagszervezeteit a minimálbér-irányelv megfelelő 
átültetésében. Emlékeztetett, hogy kiemelt fontosságú lesz az industriAll Europe jövő évi, 
budapesti kongresszusa, amelyet Budapesten rendeznek majd és amelyen a következő 4 
év prioritásokról döntenek.  

Bálint Adrienn, az MGYOSZ foglalkoztatási és szociális ügyek igazgatója kifejtette, hogy a 
Vasas a legjobban szervezett szakszervezet, és munkáltatói szempontból is jó partner. 
Elmondta: átalakulások és válságok mindig voltak, de a modern szociális párbeszéd 
történetében még sosem volt ennyi változás. A Vasas tisztségviselői azok, akik emiatt a 
legtöbb kihívással szembesülnek a mindennapokban. Figyelniük kell a messziről jött 
munkavállalók érdekeinek védelmére, miközben elsődleges kell, hogy legyen a magyar 



munkavállalók érdekeinek védelme. Az MGYOSZ igyekszik továbbra is kiszámítható 
partner lenni a Vasas számára – hangsúlyozta.  

Pallagi Gyula, a MASZSZ alelnöke kiemelte: a magyar munkásmozgalomnak és a hazai 
szakszervezeti világnak is erős pillére a Vasas. „A Vasas zászló mindig az első sorban 
lobogott a hazai szakszervezeti mozgalomban”, és ez az elkötelezettség és szolidaritás a 
továbbiakban is működni fog. Kifejtette: a legnagyobb erő az alapszervezetekben, a 
munkahelyeken van, a napi küzdelmek között, a szakszervezeti tisztségviselők pedig 
kevés köszönet és sok kritika között dolgoznak nap mint nap. „Ha tesszük a dolgunkat, 
akkor mindenki rájön, miért fontos a szakszervezet” - mondta.  

Telekes Gábor, a Bánya-, Energia és Ipari Dolgozók Szakszervezetének frissen 
megválasztott elnöke kifejtette: a Vasas és a BDSZ nemcsak szövetségesek, hanem egy 
család tagjai is, akik közösen küzdenek a munkavállalói jogok megerősítéséért és a 
munkahelyi biztonságért.  Az ipari termelés csökken, a humán munkaerő szerepét pedig 
erősen befolyásolja a digitalizáció, az automatizáció, és eközben nem szabad 
elfeledkezni a munkavállalók mindennapi problémáiról sem.  

Székely Tamás, a Magyar Vegyipari, Energiaipari és Rokon Szakmákban Dolgozók 
Szakszervezeti Szövetsége 22 ezres tagsága nevében kifejtette: a hétfői nap nemcsak a 
Vasas-kongresszus miatt történelmi, hanem mert éppen most írta alá a kormánnyal és 
munkaadókkal három szakszervezeti konföderáció a hároméves minimálbér-
megállapodást. Ezt, a VDSZ számára elfogadhatatlannak nevezte, és úgy vélte, nem 
vették figyelembe azon konföderációk álláspontját, amelyek kiszámíthatóságot akarnak. 
Székely Tamás szerint az autó- és műanyagipari vállalatoknál bizonytalanná vált a jövő, 
mert nincs ipari stratégia. Hangsúlyozta: bízik benne, hogy az évtizedes közös munka a 
jövőben még inkább erősíti és minél erősebb szövetségbe kapcsolja az ipari 
munkavállalókat, hogy ne lehessen a szakszervezeti munkát és eredményeket a politikai 
propaganda zászlajára tűzni. 

 


